СПЕЦИФИКАЦИЯ КОНТРОЛЬНЫХ ИЗМЕРИТЕЛЬНЫХ МАТЕРИАЛОВ ДЛЯ

ПРОВЕДЕНИЯ ПРОМЕЖУТОЧНОЙ КОНТРОЛЬНОЙ РАБОТЫ №4 ЗА КУРС 6 КЛАССА ПО

АНГЛИЙСКОМУ ЯЗЫКУ

1. Назначение работы:
оценить уровень подготовки по английскому языку учащихся 6 классов в целях промежуточного контроля достижения учащимися предметных результатов, соответствующих требованиям ФГОС ООО.

2. Документы, определяющие содержание и параметры работы:
- ООП ООО МКОУ «ДСОШ 2»

- УМК Кузовлева В.П.

3. Характеристика структуры и содержания работы.
Главной целью иноязычного образования в основной школе является формирование коммуникативной компетенции учащихся, понимаемой как способность и готовность учащихся общаться на иностранном языке в пределах, определенных стандартом основного общего образования по иностранному языку. Эта цель подразумевает формирование и развитие коммуникативных умений учащихся в понимании звучащей устной речи на слух, говорении, чтении и письменной речи на иностранном языке. Для определения уровня сформированности иноязычной компетенции учащихся 6 класса в стандартизированной контрольной работе предусмотрены две части (письменная и устная). Письменная часть состоит из 5-ти блоков: задания на аудирование, задания на  чтение, задания по грамматике и лексике, задания по письменной речи, задания по говорению. В работу включены задания с кратким ответом (аудирование, чтение, грамматика) и задания с развернутым ответом (письмо, говорение). 
	Части
	Количество 

заданий
	Количество 

баллов

	1. Аудирование
	1
	6

	2. Чтение
	1
	6

	3. Лексика и грамматика
	2
	15

	4. Письмо
	1
	10 

	5. Говорение
	2
	20 

	ИТОГО
	7
	57


На выполнение работы отводится 80 минут (без учета времени, отведенного на инструктаж и внесение ответов)

Шкала оценивания работы

	Сумма баллов
	Оценка
	Уровень сформированности

предметных умений

	 57 - 46 балла
	5
	повышенный

	45 - 34 баллов
	4
	базовый

	33 - 22 баллов
	3
	

	21 - 0 баллов
	2
	низкий


4. Объект исследования
	Код раздела
	Код проверяемого элемента
	Проверяемые элементы содержания

	1
	
	  Аудирование

	
	1.1
1.2
	Понимать основное содержание несложных аутентичных текстов, содержащих отдельные незнакомые слова, с использованием языковой, в т.ч. контекстуальной, догадки.
Понимать запрашиваемую информацию в несложных аутентичных текстах, содержащих отдельные незнакомые слова, с использованием языковой, в т.ч. контекстуальной, догадки.

	2
	
	Смысловое чтение

	
	2.1
2.2
	Читать про себя и понимать с использованием языковой, в т.ч. контекстуальной, догадки основное содержание несложных аутентичных текстов разных жанров и стилей, содержащих отдельные незнакомые слова

Читать про себя и понимать с использованием языковой, в т.ч. контекстуальной, догадки запрашиваемую информацию в несложных аутентичных текстах разных жанров и стилей, содержащих отдельные незнакомые слова

	3
	
	Языковая сторона речи

	
	3.1
3.1.2

3.2

3.2.1

3.2.2

3.2.3

3.3

3.3.1

3.3.2

3.3.3

3.3.4

3.3.5

3.4

3.4.1

3.4.2

3.4.3

3.4.4

3.4.5

3.4.6
	Произносительная сторона речи

Различать на слух и адекватно (без ошибок, ведущих к сбою в коммуникации) произносить слова с соблюдением правильного ударения и фраз/предложений с соблюдением основных ритмико-интонационных особенностей, в том числе правила отсутствия фразового ударения на служебных словах

Орфография и пунктуация

Правильно писать изученные слова
Правильно расставлять знаки препинания (запятую при перечислении и обращении; апостроф; точку, вопросительный и восклицательный знаки в конце предложения).

Пунктуационно правильно, в соответствии с нормами речевого этикета, принятыми в стране/странах изучаемого языка, оформлять письма/электронного сообщения личного характера
Лексическая сторона речи

Распознавать в звучащем и письменном тексте 800 лексических единиц и правильно употреблять в устной и письменной речи 750 лексических единиц, обслуживающих ситуации общения в рамках отобранного тематического содержания, с соблюдением существующей нормы лексической сочетаемости.

Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи изученные лексические единицы, синонимы, антонимы и наиболее частотные фразовые глаголы.

Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи различных средств связи для обеспечения логичности и целостности высказывания. 
Распознавать и образовывать родственные слова с использованием аффиксации: 
- имен существительных с помощью суффиксов -or -er, -ist.
-  глаголов с помощью аффиксов dis-, mis-
- имен прилагательных с помощью суффиксов  -ly, -y , -ful ,  -ic, -less, -ive;
-имен прилагательных и наречий с помощью отрицательных префиксов in-/im-
- имен числительных при помощи суффиксов -teen, -ty; -th.
Распознавать в звучащем и письменном тексте и образовывать сложные прилагательные путем соединения основы прилагательного с основой существительного с добавлением суффикса -ed.
Грамматическая сторона речи

Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи предложения с конструкциями as… as, not so…as
Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи предложения  с начальным It;

Распознавать и употреблять в речи сложносочиненные предложения с сочинительными союзами and, but, or;
Распознавать и употреблять в речи глаголы в наиболее употребительных временных формах действительного залога: Present Simple, Future Simple и Past Simple, Present и Past Continuous, Present Perfect;
Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи конструкции to be going to, формы Future Simple Tense и Present Continuous Tense для выражения будущего действия.

Распознавать в звучащем и письменном тексте и употреблять в устной и письменной речи числительные для обозначения дат и больших чисел (100-1000) .

	4
	
	Говорение

	
	4.1
4.1.1
4.2
4.2.1
	Диалогическая речь

Вести комбинированный диалог, включающий различные виды диалога (диалог этикетного характера, диалог-побуждение к действию, диалог-расспрос) с использованием картинок, фотографий и/или ключевых слов, речевых ситуаций в стандартных ситуациях неофициального общения с соблюдением норм речевого этикета, принятых в стране/странах изучаемого языка.
Монологическая речь

Составлять устные связные монологические высказывания с использованием основных коммуникативных типов речи (описание, в том числе характеристика; повествование/сообщение) с опорой на картинки, фотографии, таблицы и/или ключевые слова, план, вопросы и с выражением своего мнения.

	5
	5.1
	Письменная речь

Писать письмо/электронное сообщение личного характера с соблюдением норм речевого этикета, принятых в стране/странах изучаемого языка.

	6
	6.1

6.2

6.3
	Социокультурные знания и умения

Использовать отдельные социокультурные элементы речевого поведенческого этикета в англоязычной среде в отобранных ситуациях общения («У врача»)
Понимать и использовать наиболее употребительную тематическую фоновую лексику и реалии в рамках отобранного тематического содержания
Кратко представлять родною страну и страну/страны изучаемого языка (культурные явления; наиболее известные достопримечательности, в том числе Москвы и Санкт-Петербурга; своего региона/города/села/деревни;

выдающиеся люди: ученые, писатели, поэты, спортсмены).

	7
	
	Тематическое содержание

  Здоровый образ жизни: режим труда и отдыха, фитнес, сбалансированное питание. Посещение врача. Профессии.

 Выдающиеся люди родной страны и страны/стран изучаемого языка: писатели, поэты, ученые.


Критерии оценивания письменной части

Максимальный балл – 10

	Критерии
	3 балла
	2 балла
	1 балл
	0 баллов

	Решение коммуникативной задачи
	Задание выполнено полностью. Цель письменного комментария достигнута: даны ответы на 3 вопроса
	Задание выполнено частично:

раскрыты два аспекта задания
	Задание выполнено частично:

раскрыт один из аспектов.
	Задание не выполнено. Ответы на вопросы не даны или текст открытки не соответствует требуемому объему.

	Организация/

логика высказывания
	
	Текст логичен, правильно используются средства логической связи.
	Текст в основном логичен, но есть нарушения в делении на абзацы.
	Текст выстроен нелогично, имеются нарушения в делении на абзацы.

	Лексико-грамматическое оформление текста
	Языковых ошибок практически нет. Допускается  не  более 2  языковых  ошибок,  не  затрудняющих  

понимания

текста). 
	Имеются 3 негрубые языковые ошибки и/или одна грубая ошибка.
	Допущены 4 негрубые языковые ошибки  или есть ошибки, которые затрудняют понимание текста (2-3).
	Допущены многочисленные языковые ошибки, которые затрудняют понимание текста.

	Орфография и пунктуация
	
	Орфографические и пунктуационные ошибки отсутствуют. Допущены орфографические или пунктуационные ошибки (1-2), не затрудняющие понимания.
	Допущены орфографические или пунктуационные ошибки (3-4), не затрудняющие понимания.
	Допущены орфографические или пунктуационные ошибки (5-6), не затрудняющие понимания и/или 1-2 ошибки, затрудняющие понимание.

	Если по критерию «Решение коммуникативной задачи»  выставляется 0 баллов, за все задание ставится 0 баллов.


Критерии оценивания устной части 

Максимальный балл – 10

	Критерии
	3 балла
	2 балла
	1 балл
	0 баллов

	Решение коммуникативной задачи
	Задание выполнено полностью: цель общения достигнута, раскрыты все 4 аспекта, указанных в задании. 
	Задание выполнено: цель общения достигнута; но один аспект не раскрыт.
	Задание выполнено частично:  два  аспекта не раскрыты.

.
	Задание не выполнено. Три аспекта не раскрыты.

	Организация высказывания
	
	Высказывание логично. Имеется заключительная часть.


	В ответах частично отсутствует логика. Заключительная часть отсутствует.
	В ответах учащегося полностью отсутствует логика.

Заключительная часть отсутствует.

	Лексико-грамматическое оформление высказывания
	Использованные словарный запас, и грамматические структуры соответствуют поставленной задаче. Допускаются 1-2 негрубые лексико-грамматические ошибки. 
	Имеются не более 3-4 лексико-грамматических ошибок.
	Имеются не более 5-6 лексико-грамматических ошибок.
	Понимание высказывания затруднено из-за многочисленных лексико-грамматических ошибок (более 7)

	Фонетическое оформление высказывания
	
	Фонетические ошибки практически отсутствуют (допускается 1-2 негрубых фонетических нарушения).
	Фонетические ошибки практически отсутствуют (допускается 3-4 негрубых фонетических нарушения И/ИЛИ имеется одна ошибка, искажающая смысл).
	Понимание высказывание затруднено из-за фонетических ошибок (более 4), в том числе искажающих смысл.

	Если по критерию «Решение коммуникативной задачи» выставляется 0 баллов, за все задание ставится 0 баллов.


5. Контрольная работа 

Инструкция по выполнению работы

Контрольная работа состоит из пяти разделов («Аудирование», «Чтение», «Грамматика и лексика», «Письмо» и «Говорение»). На выполнение контрольной работы отводится 80 минут (2 урока). Каждое правильно выполненное задание разделов 1, 2 и 3 оценивается 1 баллом. Задания разделов 4 и 5 оцениваются согласно критериям в 10 баллов каждое. Баллы, полученные за все выполненные задания, суммируются. Постарайтесь выполнить как можно больше заданий и набрать наибольшее количество баллов. Для получения удовлетворительной оценки необходимо набрать 22 балла.

Желаем успеха!
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Ответы к заданиям промежуточной контрольной работы №4 за курс 6 класса по английскому языку.

 Раздел 1 «Аудирование».
 A1 – b);  A2 – c); A3- a); A4 – a); A5-b); A6-c).

 Аудиоскрипт текста аудирования.

Lucy: Hi, Jason! What are you doing?

Jason: Hi, Lucy. I’m going to paint the wall in my bedroom.

L: Do your parents know about it?

J: Of course, they do. Dad has helped me to choose the colour. 

L: Do you know how to paint walls? 

J: Sure. Before I decided to paint the wall I had painted the front door. 

L: How did you know how to paint walls and doors?

J: On Tuesdays we’ve got a Do It Yourself lesson. It's the best lesson of the week! 

L: What do you do at these lessons?  

J: We learn to do simple things about the house like painting doors, decorating walls …. Last week we built bird boxes for the garden. Mr. Nicholson says that we must learn to do things ourselves because we can’t learn everything from our parents. 

L: That’s true. Once my dad built a house for rabbits and the rabbits didn’t want to live in it! Now he is painting a garage door. We’ll wait and see.
J: I think it’s important to know how to make repairs. Besides, it might be easier to get a job when we are older. 

L: Exactly. What are you going to be, Jason?
J: A furniture designer. Mum says that I’m good at decorating and that I have a great imagination. And what are you going to be when you grow up?

L: When I was in primary school I was interested in music and dancing. Now I go to drama classes. I hope I’ll become a theater actress and people would come to enjoy my acting.

J: Maybe, I would/will come one day, too. 

Раздел 2 «Чтение».
 A1-True;  A2-False; A3-True; A4-False; A5-True; A6-True.

Раздел 3 «Грамматика и лексика»

1. 1) Milton’s; 2) had studied; 3) fourth; 4) found; 5) had to; 6) had had; 7) grew; 8) most famous.

2.: 9) musician; 10) pianist; 11) singer; 12) engineer; 13) healthy; 14) buildings; 15) librarian.

Раздел 4 «Письмо».

                                                                                                                                  kv. 26, dom 15

                                                                                                                               ul. Severnaya

                                                                                                                            Dalmatovo

                                                                                                                      Russia

                                                                                                                       641730

                                                                                                                             10/11/2021

Dear Megan,

Thank you for your letter. I am sorry for not writing to you earlier. I had so many tasks at school that I had little free time. 

So, in your letter you told me about your project about Thomas Edison. It is very interesting. I did some projects about famous people, too. For my last project I have chosen the writer Tatiana Nikolaevna Lepikhina because she lived in our town and wrote interesting fairy tales for children. I like her tales. I have learnt that she worked at the kindergarten and loved children very much. They call her the Russian madam Andersen. I would like to do the project about Aleksandr Stepanovich Popov, the inventor of radio. What other interesting things do you do at school? How many lessons a day have you got? What is your favourite subject?
Well, I have to go because my mum is calling.

Write back soon!

Best wishes,

Julia
Раздел 5 «Говорение»
 Карточка экзаменатора собеседника.

Task 2/Задание 2
You play the part of a foreign student who is on the exchange trip in a Russian school.  Your name is Timmy/Sharon. You and your Russian friend are talking about summer part-time jobs and your future professions. 

- Give a positive answer to the question about having a part-time job. Say what you had to do in that job and whether you liked it or not. Explain why.  

- Ask your friend about a part-time job he/she would like to do in summer.

- Answer your friend’s question about what you want to be when you grow up. Explain your choice. Reject possible arguments against a chosen job.

- Ask what your friend is going to be in the future. 

- Express your opinion about his/her choice. 

- Suggest going to play a sports game in the school playground. 

SAMPLE CONVERSATION/Пример разговора.
Student: Hello, Sharon!

Interlocutor: Hi!

Student: I know, Sharon, that in summer in Great Britain a lot of children look for summer jobs. Have you ever had a part-time job in summer?

Interlocutor: Yes, I have. Since I am already 14, last summer I delivered newspapers.

Student: What did you have to do in this job? Did you like the job? 

Interlocutor: I didn’t like the job very much because I had to get up at 6 o’clock every morning. What summer job would you like to do?

Student: I’d like to walk dogs because I like dogs and enjoy their company. I have my own dog and I could walk other people’s dogs as well. What do you want to be when you grow up?

Interlocutor: I want to be a primary school teacher. 

Student: Why do you want to be that? Don’t you think the job of a teacher is very difficult? You will have to work with small children and be good at different subjects. Are you sure you can do that?

Interlocutor: Not yet. But I have a lot of time to learn to do it. What are you going to be in the future?

Student: I’m going to be a car designer. I want to design new cars and test them. My dad is a mechanic. He says that it’s very interesting to repair cars. I think that making cars is much more interesting. 

Interlocutor: I agree. It must be very exciting. Well …. Why don’t we go and play basketball in your school playground now?

Student: I’m sorry, Sharon. I can’t play any game at the moment because my arm is aching. But I can go with you and watch the game.

Interlocutor: Fine. Let’s go then.
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Task 1|

Give a talk about your ideal job/the job you think to
be ideal.

Remember to say:

e what people have to do in this job;

e what you like best about this job;

e why you think this job is perfect for you.
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Your foreign friend Timmy/Sharon is on the exchangej
trip in your school in the summer period. Now you and
your friend are talking about summer part-time jobs
and your future professions.

e Ask your foreign friend if he/she has ever had any S O e ——
part-time job during summer holidays. N . s TS

e Ask what he/she had to do in this job. Ask if he/ -y Cit‘i?gg’ :n da \‘/’iﬁ%gso‘;repbi‘iﬁ gooo'ée f(')r; lving
she liked that job or didn’t. . 5 .

e Answer your friend’s question about a summer part- : i 'gh(;re la"?’ ab_lot Otf placesbtotthave fun in a city.
time job you would like to do. Explain why. " _c Qos in big ci |e§ arg e er._ ‘ )

o Ask your friend what he/she wants to be when he/ 5. Life in the countryside is healthier than in a city.

she grows up. Ask for arguments and give some
arguments against a chosen job.
e Answer your friend’'s question about what you are
going to be in the future. Give reasons why. YrBepxoeHue
e Say that you can’t accept the invitation to play a
sports game in the school playground. Give an ex-
cuse. Say you agree to watch the game.

You begin the conversation. The teacher will play the
part of your foreign friend.

oBopsitniz Bl ‘ B V o}

A Final test
I!B , PO L L
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Task 1]

Give a talk about the weather in your region.
Remember to say:

e what the weather is like in different seasons;
e what weather you like;

conditions.

e how you spend your free time in different weather

S

Task 2|

Mary.
e Ask your classmate how he/she is.
e Show sympathy and give advice.

Answer your classmate’s questions about your plans
for tomorrow.

® Describe the weather forecast for tomorrow and ex-
press your opinion about the weather.

You begin the conversation. The teacher will play the
part of your classmate.

You play the part of an exchange student in an interna—\
tional language school. You see your classmate Mike/

J

PA3JEJ 1. AynupoBanue ]
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Bbl yCALILUMTE PA3rOBOP ABYX NMoApocTkos. B sapaHmax 1—6. obsenute
. undpy 1, 2 unm 8, COOTBETCTBYIOLLYIO BbIGPAHHOMY Bamyi BapUaHTy
. oTeeTa. Bbl ycnbilumMTe 3anvcb ABaxnapl.

e e m——— S

1. Lucy comes to see Jason when he is
1) painting the wall.
2) going to paint the wall.
3) choosing the paint colour.

2. Jason knows how to paint walls from
1) his parents.
2) his own experience.
3) Do It Yourself lessons.

3. Last week at the Do [t Yourself lesson, Jason and his classmates
1) built boxes for birds.
2) painted doors.
3) decorated walls.

4. At the present moment, Lucy’s father is
1) painting a garage door.
2) building a house for rabbits.
3) building a garage.
5. When Jason grows up, he wants to
1) paint pictures.
2) design furniture.
3) decorate houses.




[image: image11.jpg]6. When Lucy gets older, she wants to be
1) a dancer.
2) a musician.
3) an actress.

PAS JI 2. YUrenne i

e

. 1—6 coOTBETCTBYIOT coaepxaHuio Tekcta (True), a Kakne He COOTBeT-
crayior (False).
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It’s Fun to Be a Baker
(by Margo Fallis)

-

When Baker Bob was a little boy, he wanted to be a baker. He lovec
when his mother made cakes and pies. He knew that when he grew up
he wanted to do that too. His dream came true. He had his own bakery
Bob’s Bakery. Every morning he baked fresh bread, pies and cakes.

One day Baker Bob’s little boy, Christopher, was old enough to comi
and work with him at the bakery. “Christopher, when you grow up, Yol
can be a baker too. We can work together making muffins and cakes
Would you like that?”

“It always smells so sweet in here. But | don’t think | want to be ¢
baker when | grow up.”

“What?” His father got angry. “Why don’t you want to be a baker? It":
wonderful and you can eat all the cakes you want.”

“| think | want to be a florist. | love flowers. | love how they smell anc
look,” Christopher said.

Baker Bob didn’t know what to say or do. He had always dreamed that hi
son would take over the business. He thought about it for a long time. On
day he went into his son’s bedroom. “Christopher, | think it is a good idea {0
you to become a florist. If that's what you want to do, then I'm happy too.

Christopher grew up and bought his very first flower shop. He sol
roses, daisies and daffodils. One day he brought some flowers to his fa
ther's bakery. “Dad, Mrs Grant says that it’s popular now to make cake
with real flowers on them. Should we give it a try?”

Baker Bob smiled, “That sounds like a good idea.”

Every day he made a few wedding cakes and birthday cakes. His sor
Christopher, the florist, brought fresh flowers. They spent time togethe
decorating the cakes. Baker Bob’s cakes were the most beautiful ones |
the whole city.

“| have to thank you, son, for that wonderful idea. Now we are workin
together, just like | wanted,” Baker Bob smiled at his son.

Term 4 |
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It’s Fun to Be a Baker
(by Margo Fallis)

When Baker Bob was a little boy, he wanted to be a baker. He loved
when his mother made cakes and pies. He knew that when he grew up,
he wanted to do that too. His dream came true. He had his own bakery,
Bob’s Bakery. Every morning he baked fresh bread, pies and cakes.

One day Baker Bob’s little boy, Christopher, was old enough to come
and work with him at the bakery. “Christopher, when you grow up, you
can be a baker too. We can work together making muffins and cakes.
Would you like that?”

“It always smells so sweet in here. But | don’t think | want to be a
baker when | grow up.”

“What?” His father got angry. “Why don’t you want to be a baker? It's
wonderful and you can eat all the cakes you want.”
~“l think | want to be a florist. | love flowers. | love how they smell and
look,” Christopher said.

Baker Bob didn’t know what to say or do. He had always dreamed that his
son would take over the business. He thought about it for a long time. One
day he went into his son’s bedroom. “Christopher, | think it is a good idea for
you to become a florist. If that’s what you want to do, then I'm happy t00.”

Christopher grew up and bought his very first flower shop. He sold
roses, daisies and daffodils. One day he brought some flowers to his fa-
ther’s bakery. “Dad, Mrs Grant says that it's popular now to make cakes
with real flowers on them. Should we give it a try?”

Baker Bob smiled, “That sounds like a good idea.”

Every day he made a few wedding cakes and birthday cakes. His son,
Christopher, the florist, brought fresh flowers. They spent time together
decorating the cakes. Baker Bob’s cakes were the most beautiful ones in
the whole city.

“| have to thank you, son, for that wonderful idea. Now we are working
together, just like | wanted,” Baker Bob smiled at his son.

Term 4
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[image: image13.jpg]“I enjoy it too, Dad. Your baked goods and my flowers make a great
team.”

.Baker Bob and Christopher couldn’t be happier. Both of them enjoyed
doing what they wanted and spent time together as father and son.

1. In his childhood, Bob wanted to work at a bakery.

True D False D

2. Christopher’s dream was to work in a flower garden.

True D False D

3. Baker Bob wanted to work together with Christopher at the bakery.

True D False D

4. It was Christopher’s idea to decorate cakes with real flowers.

True O False D

5. Baker Bob’s cakes were more beautiful than other bakers’ cakes in
the town.

True D False [:j

6. Baker Bob and Christopher were happy to work together as a team.

True D False D

PASJIEJL 3. I'pammaruxka U JeKCHKA E

R R Y

 MNpountaiiTe npuBenEHHLIA HKe TekcT. MNMpeobpalyitte cnosa, Haneva-
TaHHbIE B CKODOKax, Tak, 4ToObl OHU rpamMMaTUyecky COOTBETCTBOBaIU

- copepxaHuio Tekcta. 3anonHuTe nponycku 1—8 nonydeHHsiMu CAo-
BaMu.

Milton Hershey (1857—1945) — the King of Chocolate

Milton Hershey is the King of Chocolate. He was born in 1857 in the small
town of Derry in Pennsylvania. (1) (Milton) family moved
around a lot. By the time he was thirteen,he (2) ' (study) at
six different schools. After the (3)
decided that Milton should leave school and soon she (4)

(find) him a job. Milton (5) __ (have to) work for a printer

to learn some skills. After two years with the printer, Milton worked with a

(four) grade, his mother

sweet maker and decided to become a sweet maker himself. Before Milton
Hershey started his famous Hershey Chocolate Company in 1905, he
6) — (have) a successful caramel business. The Chocolate
Company (7) (grow) and Milton Hershey built a town in
Pennsylvania and named it Hershey. Today Hershey’'s chocolates are the

8 _  (famous) chocolates in the world.

Term 4
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People say that there are jobs only for boys and there are jobs only
for girls. | agree. As for me, | have wanted to be a (9)
(music) since | was in kindergarten when | first learnt how to play the
piano. When | grow up, | want to be a (10) (piano) or a
(1) - (sing). I think these professions are good for boys
and girls. My brother Bill wants to be a car - (engine)
because our Dad is one. Most people would say that this is a boys’ job.
I think that the job of a fireman is also only for boys. In this job, people
have to be strong and (13)
to fight fire and save people in burning (14)
the other hand, a (15)
not many boys want to be one.

(health) because they have
s (build). On
(library) can be a man’s job but

PASBJES 4. Thucswo |

o

You have received a letter from your English-speaking pen friend Megan.

¢ ¢ et bt el el

: A " o

... Now I am doing a project “Famous People”. For my project,
I've chosen Thomas Edison. I've learnt that before Thomas Edison
had become famous, he worked as a telegraph operator and
didn’t do well in school.

Have you done any projects about famous people? tht
famous person did you do your project about?. Why? What other
famous people would you like to do your projects about?

o B A e

Write her a letter and answer her 4 questions. -
Write 100—130 words. Remember the rules of letter writing.

Term 4 |
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